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HírmondóDOBOZI

A tartalomból:

√ Önkormányzati hírek

√ Megemlékezés a Nemzeti Összetartozás Napján

√ Új Falugazdász Dobozon

√ Dobozi Általános Iskola hírei

2017. június 23-án, péntek 
délután az egykori Húskombi-
nát üdülőjében szervezte meg az 
Önkormányzat és a Szanazugi 
Üdülőtulajdonosok Egyesülete az 
üdülőtulajdonosok fórumát, ahol 
az üdülőtulajdonosok igen nagy 
számban jelentek meg. Közös célja 
az Önkormányzatnak és az üdülő-
tulajdonosoknak, hogy Szanazug 
tiszta, rendezett, élhető és fejlődő 
üdülőterület legyen.

Köves Mihály polgármester kö-
szöntötte a megjelenteket, tájékoz-
tatta a jelenlévőket az önkormány-

zat üdülőhelyet érintő elvégzett-, 
folyamatban lévő-, jövőbeni fel-
adatairól, a 2016. évi adóbevételek 
alakulásáról és a Szanazugot érintő 
kiadásokról.

„2014-ben, amikor hivatalba 
lépett az új Képviselő-testület szo-
morúan tapasztaltuk, hogy milyen 
elhanyagolt állapotú az üdülőterü-
let. A legfontosabb és legsürgetőbb 
feladat, melyhez azonnal hozzá-
kezdtünk, a hulladékhegyek elta-
karítása volt. Folyamatosan igyek-
szünk a rendet, rendezettséget, 
tisztaságot fenntartani, melyben 

nagy segítség a közfoglalkoztatási 
program. A közterületek rendjét 
is megteremtettük. Elvégzett fel-
adatok: a játszótérnél lévő síremlék 
áthelyezése a kápolnához, üdülő vá-
sárlás az Ibolya utca 1-3. szám alatt, 
helyet biztosítottunk a büfének és 
a lángossütőnek az üdülő kerítésé-
nél, parkolási lehetőséget biztosí-
tottunk a gát mellett a játszótérnél, 
konzultálva a Körös-vidéki Vízügyi 
Igazgatósággal, a Rendőrséggel 
egyeztetve jelzőtáblákat helyez-
tünk el Szanazug egész területén, 
2016-ban sikerült a kisbolt műkö-
dését biztosítani. Sajnos 2017-ben 
a vállalkozó nem kívánta tovább 
üzemeltetni, melyről májusban ér-
tesültünk. Arra van lehetőség, hogy 
péksüteményt és kenyeret árusító 
mozgóbolt legyen Szanazugban is. 
Az előzetes megállapodás szerint 
június 27-e és augusztus 31-e kö-
zött keddi, csütörtöki és szomba-
ti napokon 8 és 10 óra között fog 
árusítást végezni az üdülőterületen. 
Bízunk benne, hogy megszokják 
az üdülőtulajdonosok és megfelelő 
árukínálattal és árukészlettel fog a 
rendelkezésükre állni. 

folytatás a 3. oldalon

SZANAZUGI FÓRUM

A szanazugiakat Köves Mihály polgármester köszöntötte

„ H a  m i n d e n  e m b e r  m e g á l l n a  e g y  p e r c r e  é s  f e l i d é z n é  a  l e g s z e b b 
d o l g o k a t  a z  é l e t é b ő l ,  a k k o r  m i n d e n  e m b e r  b o l d o g  l e n n e . ”

( J u l i a  R o b e r t s )

„VEGYÉK, VIGYÉK, OLCSÓN ADOM!”

Hangzott a piaci árus kikiáltása 
a színpadról május utolsó szom-
batján. Vásári forgatag és cirkuszi 
látványosság részesei lehettünk a 
Mesekert Óvoda ballagó nagycso-
portosainak jóvoltából. A nagy óvo-
dások büszkén és színészi vénával 
büszkélkedve mutatták be az óvó 
nénik által megálmodott műsort. 
Mertek nagyot álmodni és meg is 
tudták valósítani. Mert, amit a szín-
padon láthattunk, egy komplett, 
összerendezett és igényesen ko-
reografált színpadi produkció volt. 
Mind a díszlet, mind a gyerekek 
szájízének és habitusának megfele-
lő versikék kiválasztása, a megfelelő 
zene beillesztése tekintetében egy-

aránt. Rengeteg munka, szervezés 
és próba előzhette meg az előa-
dást. Feltételezem, hogy ilyenkor 
az óvó nénik családtagjai is részesei 
az előkészületeknek, és mindenki 
be van fogva egy-egy kellék, zene, 
dekoráció beszerzésébe. Tehát nem 
csak az óvó és dajka néniket, hanem 
a hozzátartozójukat is köszönet 
illeti. De igazi főszereplők mégis 
csak a gyermekeink voltak, ők azok, 
akiknek feltétel nélkül örültünk és 
mérhetetlen büszkeség töltött el 
bennünket egy-egy megszólalásuk 
és versikéjük elmondásakor. Ők 
azok, akiket megkönnyeztünk elér-
zékenyülő szülői lelkünkkel. Főleg, 
amikor képekben kivetítve kaptuk 

vissza az óvodában eltöltött idő-
szak eseményeit, arcait, változásait. 
Mintegy visszatekintés és egy idő-
szak lezárása. Valóban lezárult egy 
időszak gyermekeink kis életében, 
de ezáltal egy másik kezdődik.  Az 
óvoda meghatározó volt fejlődésük, 
alakulásuk tekintetében, iskolássá 
értek. Az óvó és dajka néniktől há-
lás szívvel elköszönve, elkezdődik 
egy nagyobb, komolyabb kihívás az 
életükben. Mert iskolásnak lenni 
komoly feladat, a kisfiam szavai-
val élve, „az olyan, mintha nagyok 
lennénk”.  Egy kicsit nagyok lettek, 
hamarabb, mint szerettük volna. 
Már a népi táncos produkciójukon 
is láthattuk, hogy ügyesen, ”nagyo-
san” mozognak a színpadon. De a 
végső bizonyosság akkor követke-
zett be, amikor ballagási tarisznyát 
akasztottak a vállukra. Tényleg 
megnőttek egy kicsit, életük első 
ballagása. Nem lehetett elérzéke-
nyülés nélkül végig nézni rajtuk… 
Kedves Óvó nénik, Dajka nénik! 
Köszönjük a törődést, a türelmet, a 
figyelmet, az elmúlt három év neve-
lő munkáját! Köszönjük a megható 
és színvonalas óvodai ballagást, az 
élményt! Kívánunk nektek sok erőt, 
kitartást, töretlen hitet a további 
munkátok során!

Debreceni Hajnalka

Elballagtak a nagycsoportos ovisok

Már az idő is valami szépet 
ígért. Gyönyörű, tiszta, kék égbolt 
és napsütés fogadta a tanárokat, 
szülőket és diákokat a Dobozi Ál-
talános Iskolában 2017. június 16-
án, a ballagás napján. Az ünnepi 
műsor pedig be is teljesítette ezt az 
ígéretet, hiszen nagyon szépre, em-
lékezetesre sikeredett.

Amikor 8 óra körül megszólalt 
a csengő, megindultak a ballagó 
nyolcadikos osztályok és osztályfő-
nökeik – Péliné Eszenyi Hajnalka 
és Turákné Szente Adél - végig-
sétálva a tanépület folyosóin, ki az 
udvarra, az ott várakozó, virágokkal 
és fényképezőgépekkel „felfegyver-
kezett” hozzátartozók elé, majd az 
iskola udvarán sorakoztak fel, és 
azonnal megindult a virágok, vi-
rágosztók áradata a végzősök felé. 
Volt, aki boldog mosollyal, volt, aki 
egy picit elérzékenyülve fogadta a 
csokrokat, és a szülők szeme sem 
biztos, hogy szárazon maradt, hisz 
mégiscsak gyermekeik életének ta-
lán első igazán jelentős állomását, 
pillanatát élték át.

Maga az ünnepi műsor – 
amelynek szervezését a két 7. osz-
tály, és személy szerint osztályfőnö-
keik Balogh Lászlóné és Szatmári 
Istvánné vállalta magára – Szilágyi 
Petra 7. b osztályos tanuló szavala-
tával kezdődött. Már ez megadta az 
ünnepség alaphangulatát, hiszen az 
állandó búcsúzásról szólt.

Majd iskolánk intézményve-
zetőjének, Zsigmond Károlynak 
a búcsúztató beszédére került sor, 
melyben a végzős diákokon kí-
vül a pedagógusokat és a szülőket 
is megszólította. Beszédében arra 
hívta fel a végzős diákok figyelmét, 

hogy az előttük álló úton leginkább 
saját magukra számíthatnak. Arra, 
hogy mindenki számára meg van 
adva az esély, hogy jó és tanult em-
ber legyen, aki képes megvalósítani 
álmait, vágyait. De a lehetőségekkel 
élni is kell. 

Az ünnepi beszédet megsza-
kítva került sor azoknak a végzős 
tanulóknak a megjutalmazására, 
akik tanulmányi teljesítményükkel, 
szorgalmukkal kiérdemelték azt. 
Több percen keresztül szólították ki 
őket, annak bizonyítékaként, hogy 
a Dobozi Általános Iskolában so-
kan veszik komolyan a tanulást.

Az ünnepség további részében 
hallhattuk még Békési Petra 8. a 
osztályos tanuló szavalatát, majd 
a 7. osztályosok nevében Szige-
ti Boglárka búcsúzott el megha-
tó szavakkal végzős társaitól, a 8. 
-osok nevében pedig Szatmári Pat-
rik búcsúzott el az iskolától, és volt 
osztályfőnökük, Paukertné Szabó 
Mária emlékétől.

A műsort néhány csodaszép 
dal is tovább színesítette, amelyek 
Kovács Ildikó, Kukola Julianna, s 
Komlósi György értő tolmácsolásá-
ban kerültek előadásra. Remélhető-
leg a diákok fülében is megragadt a 
gyönyörű dallamokon kívül, Zorán 
dalának biztatást, reményt sugárzó 
sora: ”Ránk szép holnap vár.”

Az ünnepség már hagyományos 
módon, a végzősöknek ajándéko-
zott léggömbök levegőbe ereszté-
sével zárult. Az ég felé szálló lufik 
a búcsú gesztusán kívül talán azt is 
jelképezték, hogy milyen korlátlan 
lehetőségek várnak diákjainkra az 
életben. Igazgató úr szavaival élve, 
reméljük, valóban élnek majd velük.

BALLAGÁS 2017

A ballagó nyolcadikosok
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ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata Képviselő-testülete 2017. 
június 29-én közmeghallgatással 
egybekötött nyílt ülést tartott, ahol 
Köves Mihály polgármester tájé-
koztatást adott a települési hulla-
dék elkülönített gyűjtésének beve-
zetéséről, és a hulladékgazdálkodási 
rendeletről.

Önkormányzatunk a hulladék-
gazdálkodással kapcsolatos felada-
tokat a DAREH Önkormányzati 
Társulás keretében látja el, melynek 
a feladatot- és hatáskört is átad-
ta. A Társulás a közszolgáltatással 
kapcsolatos feladatokat az egysze-
mélyes tulajdonában álló nonprofit 
gazdasági társassággal, a DAREH 
BÁZIS Hulladékgazdálkodási 
Nonprofit Zártkörűen Működő 
Részvénytársasággal, mint közszol-
gáltató  látja el.
A Képviselő-testület döntött arról, 
hogy a szolgáltatás ellátását 2016.
január 1-jétől csak kis űrtartalmú, 
maximum 15 m3-es szállítójármű 
igénybevételével engedélyezi, te-
kintettel Doboz nagyközség sajá-
tos település- és utcaszerkezetére. 
A hulladékgazdálkodási rendelet 
célja, hogy azokat a minimumkö-
vetelményeket, melyeket az Or-
szágos Hulladékgazdálkodási Terv 
előirányoz, megtalálható legyen a 
helyi szabályozásban A szanazugi 
közszolgáltatás minél magasabb 

szintű ellátásával kapcsolatban még 
egyeztetések folynak.
A jegyzőasszony jelezte, hogy a 
rendelet-tervezet benyújtását kö-
vetően módosult a hulladékról 
szóló törvény, valamint megjelent 
a hulladékgazdálkodási közszol-
gáltatás körébe tartozó hulladékkal 
kapcsolatos közegészségügyi köve-
telményekről szóló miniszteri ren-
delet is, mely  2017. augusztus 11-
én fog hatályba lépni, ezért  ez az 
önkormányzati rendelet várhatóan 
augusztus hónapban ismételten na-
pirenden lesz. 

A Képviselő-testület a korábban 
Helyi Esélyegyenlőségi Program 
2017. évi felülvizsgálatát elvégezte, 
a módosításokat egységes szerke-
zetben foglalt szöveggel elfogadta. 
Ez a pályázatok miatt volt fontos.

A testület jóváhagyta a partner-
ségi egyeztetés szabályairól szóló 
rendeletet, amely a településfejlesz-
tési eszközök elkészítése és módo-
sítása során követendő egyeztetési 
szabályokat tartalmazza.

A Képviselő-testületet elfogad-
ta a Dobozi Polgármesteri Hivatal 
szervezeti és működési szabályzatá-
nak a módosítását. A Hivatal ügy-
félfogadási rendje 2017. augusz-
tus 1-jétől a következő: minden 
nap 7.30-tól 16.00-ig, pénteken 
7.30-tól 11.30-ig, szerdán nincs 
ügyfélfogadás. A módosítás előtt 

pénteken nem volt ügyfélfogadás, 
valamint hétfőtől csütörtökig dél-
utánonként sem. A módosítás so-
rán a korábbihoz képest csak egy 
napon nem lesz ügyfélfogadás, 
amely elengedhetetlen a kötele-
zően alkalmazandó informatikai 
rendszerek adattal való feltöltésé-
hez, a döntések előkészítéséhez, az 
ASP gazdálkodási rendszerbe való 
adatmigrációhoz stb. Az ügyfél-
fogadási rend változása előnyösen 
érinti a lakosságot, mivel az eddigi-
ekhez képest nő az ügyfélfogadási 
idő. A járási hivatal ügyfélfogadási 
rendje ehhez igazodva hétfő és csü-
törtök délelőttre változik.

A testület elfogadta a pol-
gármester tájékoztatását a 
két ülés között történtekről. 
Köves Mihály polgármester el-
mondta: 
„Május 26-án a Körösök Völgye 
Natúrpark Egyesület közgyűlésén, 
27-én a Dobozi Mesekert Óvoda 
ballagásán voltam. 30-án az Alföld-
víz Zrt. közgyűlésén, ugyanezen 
a napon a DAREH taggyűlésén 
vettem részt. Június 1-jén a Mé-
dia Centrum szanazugi forgatására 
került sor. 2-án a Nemzeti Össze-
tartozás Napja ünnepségén képvi-
seltük az Önkormányzatot. 8-án 
a szanazugi strand működésével 
kapcsolatban egyeztettünk a KÖ-
VIZIG képviselőivel. 10-én a Do-
bozi Sportegyesület záróvacsorájára 
kaptam meghívást. 13-án a Foglal-
koztatási paktum projektrendezvé-
nyén vettem részt. 14-én Komlósi 
Ferencnét köszöntöttük 90. szüle-
tésnapja alkalmából alpolgármes-
ter asszonnyal és jegyzőasszonnyal. 
16-án a Víziközmű társulat köz-
gyűlésére kaptam meghívást. 17-én 
a Dobozi Általános Iskola ballagási 
ünnepségén, 20-án a évzárón vet-
tem részt. 20-21-én a Hazahúzó 
műsor forgatott településünkön. 
23-án a Napkör Egyesület szer-
vezésében a Leaderes pályázatok 
egyeztetésére került sor, melyen a 
jegyzőasszony vett részt. Szintén 

ezen a napon a Szanazugi Üdülő-
tulajdonosok fórumára került sor. 
27-én került sor a Mézes Fesztivál 
szervezési feladatok megbeszélésé-
re. 28-án Baran Ádámmal a Kö-
rösök Völgye Natúrpark Egyesü-
let ügyvezetőjével a pályázatokkal 
kapcsolatban tartottam megbeszé-
lést. 29-én került sor az Alföldvíz 
Zrt. közgyűlésére.”

Az elismerések egységes rende-
letbe foglalása és az eltelt időszak 
változásaira figyelemmel a Kép-
viselő-testület célszerűnek látta a 
kitüntetések rendjét áttekinteni, 
mely feladatot a Pénzügyi és Ügy-
rendi Bizottság kapta meg. Több-
szöri egyeztetést követően a Kép-
viselő-testület rendelete az alábbi 
elismeréseket tartalmazza, melyről 
bővebben a következő lapszámunk-
ban olvashatnak: Doboz Nagyköz-
ség Ifjúsági Díja, Civilek Dobozért 
díj, Az év vállalkozása díj, Doboz 
Nagyközségért Kitüntetés, Doboz 
Nagyközség Díszpolgára cím. 

A belügyminiszter és a nem-
zetgazdasági miniszter pályá-
zatot hirdetett a Magyarország 
2017. évi központi költségvetésé-
ről szóló törvényben a települési 
önkormányzatok rendkívüli ön-
kormányzati támogatására, ennek 
keretében a rendkívüli szociális 
támogatásra. A pályázatot 2017. 
július 15-ig lehet benyújtani. A 
támogatás formája: vissza nem té-
rítendő és kizárólag a települési tá-
mogatások kifizetésére fordítható. 
A Képviselő-testülete úgy döntött, 
hogy pályázatot nyújt be a belügy-
miniszter és a nemzetgazdasági mi-
niszter által meghirdetett, települési 
önkormányzatok rendkívüli szociá-
lis támogatására. 

A Képviselő-testület elfogadta 
az önkormányzat 2017. II. féléves 
munkatervét. A munkaterv elkészí-
téséhez figyelembe vették az ága-
zati jogszabályok szerinti kötelező 
előterjesztéseket, valamint a napi-
rendi javaslatokat.

A Dobozi Közösségi Ház és 

Könyvtár igazgatója elkészítette a 
X. Dobozi Mézes Fesztivál előké-
születeiről szóló beszámolót, melyet 
a Képviselő-testület tudomásul vett.  
A település legnagyobb rendez-
vénye a Mézes Fesztivál, amely a 
Fogathajtó Emlékversennyel együtt 
kerül lebonyolításra a Kulturális és 
Sportnapok keretében. Már hóna-
pokkal ezelőtt felállt és folyama-
tosan bővült az a munkacsoport, 
amely az előkészítéssel foglalkozik. 
Rendszeresen üléseznek, megbe-
széléseket tartanak. Közeledve a 
rendezvényhez szükségesnek látták, 
hogy a Képviselő-testületet is tájé-
koztassák a szervezési munkálatok 
jelenlegi állásáról.

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata Képviselő-testülete a 
Békéscsaba Megyei Jogú Város 
településrendezési tervének több 
ponton történő módosításával kap-
csolatban észrevételt tenni nem 
kíván, valamint nyilatkozott arról, 
hogy az eljárás további szakaszában 
nem kíván részt venni.

Köves Mihály polgármester 
bejelentésében elmondta, hogy 
Doboz Nagyközség Önkormány-
zata a pályázatott nyújtott be a 
Földművelésügyi Minisztérium 
a nemzeti értékek és hungariku-
mok gyűjtésének, bemutatásának 
és népszerűsítésének támogatására. 
A pályázat a Mézes Fesztiválal 
kapcsolatos kiadások támogatását 
célozza meg, a támogatás mértéke 
100%.

Köves Mihály
polgármester

A Képviselő-testület közmeghallgatással egybekötött ülést tartott

BEMUTATKOZOTT A LAPÁTOS VÍZI MEGÁLLÓHELY
Első alkalommal fogadott ven-

dégeket a Lapátos Vízi Megálló-
hely Szanazugban.

Bár a beruházás még nem 
kezdődött meg, az Egy hajóban 
evezünk vízitúra közel 150 részt-
vevőjének bemutattuk azt a helyet, 
ahol    meg lehet állni a vízitúrá-
zóknak. Molnárné dr. Tarkovács 
Márta jegyző rövid tájékoztatást 
tartott a jelenlevőknek a várható 
fejlesztés tartalmáról. Meg fog va-
lósulni egy információs pont, két 
vizesblokk, egy közösségi étkező, 
eszközbeszerzés keretében túraha-
jókat vásárolunk, és lehetőség lesz 
internet használatra is. A Magyar 
Kajak-Kenu Szövetséggel, mint 
konzorcium-vezető szakmai irá-
nyításával megvalósuló projektben 
eszközbeszerzésre is sor kerül.  A 
Lapátos Vízi Megállóhely egy 
olyan márkajelzés, amelyet a turiz-
musért felelős miniszter hozott lét-
re. Garanciát nyújt arra, hogy a la-
pátos vízi megállóhely – minősítése 
fokától függően – rendelkezik vízi 
turizmushoz kapcsolódó, meghatá-
rozott infrastrukturális adottságok-
kal, szolgáltatásokkal. 1 lapátos – 2 
lapátos – 3 lapátos – 4 lapátos mi-
nősítés létezik, a 4 lapátos a legma-
gasabb. Ennek a rendszernek lett 
tagja Doboz is.

Célunk, hogy a szabadstrand 
adta lehetőségek minél szélesebb 

körben kihasználásra kerüljenek, 
bővüljenek a vízisport eszközei, 
szélesedjen a szabadidő eltöltésé-
nek a palettája.   Sajnos, a konzor-
ciumi pályázatban való részvétel 
miatt az előzetes ütemezéshez 
képest lassabban haladunk, mert 
minden egyes határidőnél minden 
konzorciumi tagnak biztosítani kell 
a rá vonatkozó feltételeket, amíg ez 
nem teljesül, a többi partner sem 
tud haladni.

Más pályázati forrásból szintén 
olyan eszköz-beszerzést tervezünk, 
amely a gyalogos, kerékpáros és 
vízisport igényeit elégítik ki.

A túrán a Dobozi Polgármes-
teri Hivatal munkatársai is részt 
vettek. Az első nap pihenőhelye 
Szanazugnál volt, házigazdaként  a 
résztvevők szponzori támogatásból 
biztosított uzsonna kiosztásában 
segédkeztünk.

A jegyzőasszony egyeztetést 
folytatott Wichmann Tamás ki-
lencszeres kenus világbajnokkal 
a szeptember 2-ai nemzetközi, 
román-magyar vízitúra lebonyo-
lításáról, mely a Fehér-Körösön a 
romániai Köröskisjenőről indul, és 
Dobozon fejeződik be. A sportem-
ber előzetesen jelezte részvételét a 
túrán, amely nem ismeretlen előtte, 
hiszen a korábbi túrákon már részt 
vett. Az idei jubilál, a tizedik alka-
lommal kerül megrendezésre.

Tájékoztatjuk a kedves 

Olvasóinkat, hogy a 

képviselő-testületi ülésekről 

készült szó szerinti 

jegyzőkönyveket a 

www.doboz.hu/jegyzokonyvek

címen érhetik el.

A Képesfánál A dobozi Sámson vár megtekintése

Szanazugi Lapátos Vízi Megállóhely Egy hajóban evezünk vízitúrán
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Köves Mihály  polgármester, 
Aratóné Vágner Margit alpolgár-
mester asszony, valamint Molnárné 
dr. Tarkovács Márta jegyzőasszony 
2017. június 14-én a 90 éves Kom-
lósi Ferencnét köszöntötték szüle-
tésnapja alkalmából. Doboz nagy-
község vezetősége az ünnep okán 
virágcsokorral, a miniszterelnök 
által aláírt emléklappal és csokolá-
détortával lepte meg a nénit. 

A szépkorú nénitől megtudtuk: 
„Dobozon születtem 1927 nyarán, 
hat gyermekes családban elsőként. 
Szüleim a grófi birtokon dolgoztak, 
ahova 12 évesen én is bekerültem. 
Kezdetben aszottot szedtünk, majd 
később az aratásba is belekóstoltam. 
Nehéz volt de, jó volt a csapatban 
dolgozni. 1946-ban házasságot kö-
töttem Komlósi Ferenccel. Együtt 
is a mezőgazdaságban próbálkoz-

tunk eredménye, hogy 1952-ben 
saját házat vettünk. Oda már hár-
man, fiúnkkal együtt költöztünk. 
Hol kapáltam, hol ruhákat varrtam. 
Könnyebb lett az életem, amikor a 
Harisnyagyárban dolgoztam, majd 
Békéscsabán a Rutexnél varrónő 
voltam. Szép emlékeim vannak a 
kedves munkatársakról, évekig ösz-
szejártunk nyugdíjas találkozókra. 
Sajnos egy hirtelen tragédia kö-
vetkeztében elhunyt a férjem, az-
óta egyedül élek. Sokáig varrással 
színesítettem napjaimat. Sokat itt 
vannak vagy én megyek a fiamék-
hoz, illetve az unokáimhoz. Már 
nem varrok, nem kertészkedek. A 
házban szívesen teszek-veszek, té-
vézek. Visszaemlékezem a régi szép 
időkre, a baráti, családi összejövete-
lekre. Nézegetem a fényképeket és 
örülök, hogy a jó Isten megengedte, 
hogy ezt a szép kort ilyen egészség-
ben megélhettem.”

A szépkorú néni családjával 
ünnepelte születésnapját Komlósi 
Ferencnének ezúton is sok boldog-
ságot kívánunk!

SZÉPKORÚ KÖSZÖNTÉS

Településünk vezetői Komlósi Ferencnét köszöntötték 90. születésnapján

Országszerte és a határon túl is 
számtalan rendezvényt tartottak a 
nemzeti összetartozás napja alkal-
mából. 1920. június 4-én írták alá a 
versailles-i Trianon palotában azt a 
szerződést, amely alapján Magyar-
ország elveszítette területének két-
harmadát. 2010 óta hazánkban eme 
napon nem csak a Trianonban tör-
tént eseményre emlékezünk, hanem 
a Nemzeti Összetartozás Napja is 

ekkor van. Ennek a napnak a lénye-
ge az összetartozás hangsúlyozása, 
nem pedig az elszakíttatás hangsú-
lyozása. 

2017. június 2-án, pénteken te-
lepülésünkön is megemlékeztünk. 
A Dobozi Általános Iskola udvarán 
elhelyezett emléktáblánál gyűltek 
össze az emlékező doboziak. El-
sőként Hidvégi Bence iskolánk 8. 
osztályos tanulója szavalatát hall-

gathatták meg a résztvevők.
Puskás Gábor alkotásának 

koszorúzása előtt Péliné Esze-
nyi Hajnalka, iskolánk történelem 
szakos tanára osztotta meg velünk 
gondolatait.  „Ma sokkal inkább 
mint 7 évvel ezelőtt fontos, hogy 
nemzetünk egy irányba induljon, 
az összetartozás révén összesítsük 
erőinket. Csaknem 100 évvel ez-
előtt elődjeink hősiesen helyt álltak 
egy független boldog haza érdeké-
ben! Merítsünk ebből bátorságot, 
próbáljunk meg hozzájuk is méltó 
tetteket végrehajtani.”

Ezt követően az emlékmű elé 
Köves Mihály polgármester és Ara-
tóné Vágner Margit alpolgármester 
asszony elhelyezték a koszorút, 
majd az intézmények vezetői elhe-
lyezték az emlékezés virágait. 

Minden jelenlévőnek köszönet 
a részvételért, valamint külön kö-
szönet a szervezőknek a munkáju-
kért.

Vacziné Urbanecz Annamária

A műsort néhány csodaszép dal is tovább színesítette

MEGEMLÉKEZTÜNK A NEMZETI ÖSSZETARTOZÁS NAPJÁN

A körzetvezető falugazdász és 
a polgármester jelenlétében kö-
szönt el Pataki Norbert korábbi, 
és mutatkozott be Varga István új 
falugazdász, aki 2017. június 28-tól 
látja el feladatát településünkön. 

Ügyfélfogadását minden hé-
ten szerdán 8 órától 16 óráig az 
eddigi helyszínen, a Dobozi Kö-
zösségi Ház és Könyvtár klubszo-
bájában tartja. A termelők a hét 
többi napján Békéscsabán, a Jókai 
u. 46. szám alatti Nemzeti Agrár-
gazdasági Kamara ügyfélszolgála-
ti irodájában intézhetik ügyeiket.  
Varaga István telefonszáma: 06/70 
702-9988

A  falugazdász hatáskörébe tar-
tozó ügyek:

- Őstermelői Igazolványok 
ügyintézése

- Terület alapú támogatások 
ügyintézése

- Kamarai Tagsággal kapcsola-
tos ügyintézés

- Nitrát érzékeny területekkel 
kapcsolatos adatszolgáltatás

- Agrárpolitikai, agrárszabályo-
zási, agrártámogatási lehetőségek-
kel és jogszabályokkal kapcsolatos 
tájékoztatás.

Pataki Norbert ezentúl Béké-
sen végzi falugazdászi feladatait. A 
polgármester megköszönte neki az 
eddigi munkáját, melyet a települé-
sen végzett. Varga Istvánnak pedig 
jó munkát és sok sikert kívánt az 
elkövetkezendő időre.

ÚJ FALUGAZDÁSZ DOBOZON

Hosszú előkészítő munka után 
az új, sárga színű kukák kiosztásá-
val 2017. július 1-től beindulhat a 
lakossági szelektív hulladékgyűjtés. 

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata a DAREH Bázis Zrt. 
megbízásából, 2017. júniustól a 
szolgáltatás igénybevételéhez hasz-
nálatra, ingyenesen, ingatlanonként 
egy darab 240 literes szelektív hul-
ladékgyűjtő edényt (kukát) biztosít.

A szelektív edénybe műanyag 
és fém-csomagolási hulladék, vala-
mint papír hulladék helyezhető el 
az alábbiak szerint:

Műanyag csomagolási hulladék: 
Ásványvizes és üdítős PET pa-
lack, műanyag fólia, italos és vegy-
szeres műanyag flakon, műanyag 
zacskók és fóliák, tejfölös és jog-
hurtos poharak PP és HDPE jel-
zésű kozmetikai szeres flakonok. 
Kérjük, hogy a poharak, flakonok 
és palackok elöblítve kerüljenek a 
gyűjtőedénybe.

Fém-csomagolási hulladékok: 
Fémitalos dobozok, konzerves do-
bozok, alufólia, fém zárókupak. 
Kérjük, hogy ezeket is kiöblítve he-
lyezzék a kukákba.

Papír hulladék:
Kartonpapír, italos doboz, papír 
alapú újságok, kiadványok és cso-

magolóanyagok.
Kérjük, egyéb hulladékot ne 

rakjanak a sárga kukába. A kom-
munális hulladékot továbbra is a 
régi kukákba kell elhelyezni, melyet 
a megszokott rend szerint hétfőn és 
kedden ürítenek. A sárga kukát ha-
vonta egyszer előre közölt időpont-
ban fogják üríteni.

Sok kérdést kaptunk a lakosok-
tól, melyre az alábbiak adnak egyér-
telmű választ:

A sárga kukákat használatra 
adja a szolgáltató. A hulladékszál-
lítás díja nem változik a szelektív 
gyűjtés miatt, tehát ugyanannyit 
kell fizetni, mint eddig. A szolgál-
tatónak a szelektív gyűjtéshez köte-
lező biztosítani a 240 literes kukát. 

Sikerült egy újabb lépést tenni 
a környezetvédelem területén, mi-
vel a szelektíven gyűjtött hulladék a 
békéscsabai válogatóműben osztá-
lyozásra kerül és az újrahasznosítás 
lehetősége biztosítva lesz. Minden-
kinek köszönjük az együttműködé-
sét.

Aktuális kérdés a lakossági 
számlázás. Továbbra is az a hivata-
los válasz a NHKV részéről, hogy 
hamarosan meg fogja kapni a la-
kosság a számlákat.

Köves Mihály polgármester 

INDULHAT A LAKOSSÁGI SZELEKTÍV HULLADÉKGYŰJTÉS 

Szelektív hulladékgyűjtés Dobozon

folytatás az 1. oldalról
Nagyon hosszas előkészítő 

munkát követően sikerült az új, jog-
szabályoknak megfelelő új strandot 
kialakítani. Ez egy 6.500.000 Ft-
os saját erős beruházás eredménye. 
Vízimentő folyamatosan jelen lesz 
az új strandon, bár az előírások nem 
teszik kötelezővé. Folyamatban lévő 
feladat, a parkolási rend kialakítá-
sa, a kommunális hulladékszállítás 
folyamatosságának biztosítása a 
meghatározott rendszerben hétfőn 
és pénteken, a zöldhulladék május 
31-ig hetente, azt követően idő-
szakonként, a lomtalanítás évente 
két alkalommal kerül elvégzésre. 
A faleveleket továbbra is kérjük 
műanyag zsákokban elhelyezni. Tá-
jékoztatásul szeretném elmondani, 
hogy a csörlő felújítása miatt nem 
működik a komp, reméljük, hogy 
július közepére készen lesz. Az el-
hanyagolt ingatlanok tulajdonosait 
meg fogjuk keresni, és az üdülőhely 
rendjéről tájékoztatót készítünk.
A jövőbeni feladataink közül em-
líteném az útjavítási feladatokat az 
Egyesület koordinálásával, a közte-
rületen és igény szerint az üdülőtel-
keken lévő fák átvizsgálását Dézsi 

Ferenc erdész úr közreműködésé-
vel. Szeretnénk, hogy a fejlesztések 
pályázati forrásból tovább folyta-
tódjanak Szanazugban. Fokozott 
médiaérdeklődés van Szanazug 
iránt, melynek nagyon örülünk. 
Egy adatbázist szeretnénk létre-
hozni a szakemberekről, mint pél-
dául villanyszerelő, vízszerelő stb., 
hogy a hirtelen adódó problémák 
megoldásában segítséget nyújtsunk. 
A Szana-kártya bevezetésének 
technikai és adatkezelési akadályai 
vannak, nem tudunk olyan kedvez-
ményeket hozzá kapcsolni, mint 
pl.: a Csaba kártyához. Adót nem 
emeltünk 2016-ban és 2017-ben 
sem. 2018-ra sem tervezzük. Ez 
minden üdülőtulajdonost kedvező-
en érint.”

Piller Károly az Üdülőtulaj-
donosok Egyesületének elnöke is 
üdvözölte a megjelenteket, vala-
mint tájékoztatta a tulajdonosokat 
az egyesület munkájáról. „2 évvel 
ezelőtt Önök megválasztottak ben-
nünket, mint Üdülőhelyi Bizottság, 
ennek lettem én akkor a vezetője, 
és közben egy kis átalakulást haj-
tottunk végre. Ennek az oka az 
volt, hogy az Üdülőhelyi Bizott-

ság mindösszesen csak egy olyan 
bizottság volt, aminek a világon 
semmiféle jogköre, lehetősége nem 
volt. Köszönöm polgármester úr-
nak és Doboz Nagyközség Önkor-
mányzatának, hogy a javaslatainkat  
nagyszámban befogadta és partner 
volt abban, hogy ezekből a javasla-
tokból sok minden megvalósulhas-
son.”

A lakosság észrevételeire Köves 
Mihály polgármester, Aratóné Vág-
ner Margit alpolgármester asszony 
és Molnárné dr. Tarkovács Márta 
jegyzőasszony válaszolt. 

A jelenlevő üdülőtulajdonosok 
elmondásából kiderült,  nagyon 
örülnek annak, hogy sokkal na-
gyobb a rend és a tisztaság az üdü-
lőterületen, élhetőbbé vált Szana-
zug. Sok a pozitív változás, jó példa 
erre ez a fórum is. Az új strand nép-
szerű, a fejlesztések pedig sokat ja-
vítanak majd idegenforgalmi szem-
pontból.   Problémaként felmerült a 
parkolás és a közlekedés kérdése a 
strandnál és a játszótérnél, de ennek 
a megoldása is folyamatban van.

Megköszönték az utóbbi idő-
szakban elvégzett munkákat. 

SZANAZUGI FÓRUM FELHÍVÁS
TISZTELT DOBOZI LAKOSOK!

Az elkészült szennyvízberuházás garanciális időszakának második éve 
2017. Több, a beruházással kapcsolatban keletkezett hiba, hiányosság 
kijavításra került az elmúlt időszakban, de bizonyára vannak olyanok, 

amelyeket eddig nem jelentett be senki az önkormányzat felé.
Azzal a kéréssel fordulunk Önökhöz, hogy akinek tudomása van 

olyan helyreállítatlan hibáról (pl.: járda helyreállítás, út megsüllyedés, 
kapubejáró helyreállítás, stb.), ami kapcsolatban van a szennyvízbe-
ruházással, jelezze a Polgármesteri Hivatal 12-es irodájában, vagy a 

06/66 268-765-ös telefonszámon. A bejelentés, amennyiben valóban 
a szennyvízberuházással kapcsolatos, annak szemléje után továbbításra 
kerül a kivitelező cég garanciális csoportjához, a munkálatok elvégzése 

céljából.
Együttműködésüket megköszönve!

Köves Mihály 
polgármester
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BENDEGÚZ TUDÁSBAJNOKSÁG – ANGOL NYELV

Bendegúz Tudásbajnokság Or-
szágos levelezőversenyen angol 
nyelvből is több tanuló is részt vett 
a tanév során. A felső tagozatosok 
folyamatosan, szorgalmasan oldot-
ták meg az interneten érkező tesz-
teket, nyelvtan és országismereti 
részekből. Makula Milán 5.b, Szat-
mári Eszter 5.a, Szatmári Petra 5.a, 
Szabó Fanni 6.a, Hrabovszki And-
rás 7.b, Furák Szilvia 7.a, Pribojszki 
Péter 7.a, Békési Petra 8.a, Erdős 
Angelika 8.a és Rézmüves  Bog-
lárka 8.a első és második félévben 
is arany fokozatot értek el. Gratu-
lálunk és jövőre is hasonló sikere-
ket kívánunk! Közülük többen is 
neveztek a megyei döntőre. Békés-
csabán a Kazinczy Ferenc Általános 
Iskolában írták meg a feladatlapot a 

versenyző felső tagozatos gyerekek. 
Nagyon szép eredmények születtek.  

Angol - haladó 8. osztály: me-
gyei 2. helyezett Erdős Angelika 
8.a

Angol - haladó 8. osztály: me-
gyei 3. helyezett Rézműves Boglár-
ka 8.a

Angol - haladó 8. osztály: me-
gyei 10. helyezett Békési Petra 8.a

Angol - haladó 7. osztály: me-
gyei 12. helyezett Furák Szilvia 7. a

Angol - haladó 7. osztály: me-
gyei 13. helyezett Pribojszki Péter 
7.a

Angol - kezdő 5. osztály: me-
gyei 14. helyezett Szatmári Petra 
5.a

Bálint Beáta 
felkészítő

Békési Petra, Rézműves Boglárka és Erdős Angelika

TANÉVZÁRÓ 2017

A Dobozi Általános Iskola pe-
dagógusai és diákjai, valamint az 
őket kísérő szülők és vendégek kö-
zösen búcsúztatták a tanévet június 
20-án. Örömmel látjuk, hogy egyre 
többen csatlakoznak hozzánk e je-
les napon. 

A gyerekek június 15-e óta már 
vakáción vannak, de az igazi, fel-
hőtlen nyári szünidő csak a bizo-
nyítványosztás után következik. „A 
bizonyítványban mindenki láthatja 
az elvégzett munka eredményét. El 
lehet és el is kell gondolkodni azon, 
hogy mindenki megtett-e mindent 
annak érdekében, hogy a számára 
lehető legjobb teljesítményt hozza 
ki magából. – fogalmazott Zsig-
mond Károly intézményvezető. 
- Talán a legtöbb feladata az első 
osztályos kisdiákjainknak és az el-
ballagott nyolcadikosoknak volt. 
Elsőseink elmélyültek az írás, ol-
vasás, számolás tudományában, és 
ha ez nem is sikerült mindenkinek 
kifogástalanul, a legtöbben jól helyt 
álltak sőt többen dicséretben is ré-
szesültek! Büszkék vagyunk bal-
lagó diákjainkra, akik közül 28-an 
érettségit adó középiskolában, míg 

7-en szakiskolában folytatják ta-
nulmányaikat. Bízunk benne, hogy 
sikeresen megállják majd helyüket. 
Az iskolai élet különböző területeit 
megvizsgálva elmondhatjuk, hogy 
eredményes tanévet zártunk.”

A kitartó munkáért, példamu-
tató magatartásért és szorgalomért, 
a versenyeken való eredményes 
részvételért cserébe könyvekkel és 
oklevelekkel ajándékoztuk meg ta-
nulóinkat. 

Mindig szívesen fogadjuk egy-
kori diákjainkat, örömmel halljuk 
sikereiket. Közülük sokan állhatnak 
példaként jelenlegi tanulóink előtt. 

„Bár látunk ellenpéldákat, még-
is hiszem, hogy kitartó, szorgalmas 
munkával bárki nagy magasságokba 
juthat. Ezt tette iskolánk egyik volt 
tanulója is, aki mára a civil életben 
az átlagból kiemelkedve elismerésre 
méltó eredményeket ért el.” – ezek-
kel a gondolatokkal szólította meg 
intézményvezetőnk Dr. Sziliné dr. 
Dézsi Csillát, aki 2006-ban fejezte 
be tanulmányait iskolánkban, egy 
éve végzett a Szegedi Tudomány-
egyetem Általános Orvostudomá-
nyi Karán, és jelenleg rezidens-

képzésen vesz részt, háziorvosként 
tanul továbbra is a Szegedi Tudo-
mányegyetemen. Emellett két he-
lyen is dolgozik: a Medicin Szeged 
Zrt.-nél foglalkozás-egészségügyi 
orvosként, illetve az S.O.S. 24 Kft.-
nél börtön- és rendvédelmi orvos-
lással foglalkozik. 

„Ha én idősebb fejjel fiatalko-
ri önmagamhoz szólhatnék, akkor 
azt mondanám, hogy küzdjek a 
céljaimért, ne adjam fel. Merjek 
kiállni magamért és emeljem föl a 
hangom, hiszen az én véleményem 
is egyenrangú a többiekével.” – biz-
tatta tanulóinkat Csilla. 

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata, annak ellenére, hogy 
január óta már nem üzemeltetője 
az intézménynek, anyagilag és er-
kölcsileg is támogatja iskolánkat. 
Köves Mihály polgármester a kö-
vetkezőt mondta útravalóul: „Ha 
valamit el akarunk érni, ha valamit 
meg akarunk tanulni, keményen 
meg kell érte dolgozni. Mi ezt már 
a szüleitekkel tudjuk. De bármilyen 
furcsa, ebben van öröm is.” 

A nyár rengeteg örömet és él-
ményt tartogat, de ezeket is keresni 
kell, át kell élni. Az interneten ter-
jed egy feladatsor, melyet egy olasz 
pedagógus adott tanítványainak a 
nyárra. Minden szavával egyetér-
tünk, ebből idézünk most: „Hin-
tázz, közben jó hangosan énekeld a 
kedvenc dalodat! Tanulj meg vala-
mi újat! De ne az iskolai tananyag-
ból! Próbálj ki például egy új spor-
tot! Ugrálj a pocsolyában, gurulj a 
fűben, mássz fára! Nevess, nevess, 
nevess!!!” Szeretném, ha ezeket a 
leckéket mindenki megcsinálná, 
nincs kibúvó! 

Jó pihenést kívánunk!

Véget ért a 2016/2017-es tanév 

A Mezőkovácsházi Hunyadi 
János Gimnázium minden évben 

természetvédelmi versenyt szer-
vez általános iskolák hetedikes és 

nyolcadikos tanulói részére. Idén 
először iskolánkból is nevezett egy 
négy fős csapat a vetélkedőre. Ko-
moly felkészülés előzi meg e ver-
senyt a gimnázium által javasolt 
szakirodalom alapján. Magyaror-
szág nemzeti parkjai és hazánk vé-
dett növény- és állatvilága, valamint 
fajfelismerés volt a kiadott téma. A 
versenyen nagyon ügyesen a közép-
mezőnyben végzett Erdős Angelika 
8.a, Rézműves Boglárka 8.a, Szabó 
Balázs 8.a és Szatmári Patrik 8.b 
alkotta dobozi csapat. Felkészítőjük 
Bálint Beáta biológia-környezetvé-
delem, angol nyelv és irodalom sza-
kos tanárnő volt. Gratulálunk!

MADARAK ÉS FÁK NAPJA TERMÉSZETVÉDELMI VETÉLKEDŐ 2017

A természetvédelmi vetélkedő résztvevői

A tűzoltók beavatkozása cím-
mel hirdetett gyerekeknek alkotói 
pályázatot az Országos Tűzmeg-
előzési Bizottság. Jakab Enikő 7.a 
osztályos tanuló korosztályában 
2. helyezést ért el rajzpályázatával, 
Békési Zoltán 7. a osztályos tanu-

ló számítógépes prezentációjával 
pedig különdíjas lett a 260 megyei 
versenyző közül. Az ünnepélyes 
díjátadás Békéscsabán a Békés 
Megyei Katasztrófavédelmi Igaz-
gatóságon volt a sajtó jelenlétében. 
Tanulóink a Csaba TV és 7 TV hír-

adójában is beszámoltak sikerükről, 
valamint a Békés Megyei Hírlap 
is a Nap képe rovatában megje-
lentette az ünnepélyes díjátadást. 
Az ünnepség után megnézhették a 
gyerekek és kísérőik a Tűzoltó Mú-
zeumot és kipróbálhatták a tűzol-
tók járműveit, megismerkedhettek 
a tűzoltók munkájával.

Békési Zoltán prezentációja 
Budapesten az Országos Katasztró-
favédelmi Igazgatóságon is kedvező 
elbírálásban részesült. Az ország 
közel 7000(!) pályázója közül Zoli 
különdíjas lett. Az ünnepélyes díjá-
tadásra a Fővárosi Nagycirkuszban 
került sor, itt oklevelet, ajándékcso-
magot és a Fővárosi Nagycirkusz 
egy előadására belépőt kapott Zoli 
és családja. Felkészítő: Bálint Beáta 
tanárnő. 

Gratulálunk!

„ A TŰZOLTÓK BEAVATKOZÁSA”

Jakab Enikő és Békési Zoltán 

A Litterátum Országos Nyelvi 
Tesztverseny angol és német nyelv-
ből évente kerül megrendezésre. Az 
első fordulóban a benevezett tanu-
lók az iskolájukban töltenek ki egy 
40 kérdéses nyelvi tesztet. Erdős 
Angelika 8.a és Rézmüves Boglár-
ka 8.a osztályos tanuló 39 pontot 
ért el az első fordulón, így bejutot-
tak a megyei döntőre, ahol szin-
tén kizárólag egy nyelvtani tesztet 
kellett megoldaniuk Békéscsabán a 

Szeberényi Gusztáv Adolf Evangé-
likus Gimnáziumban. Angi megyei 
1. , Bogi megyei 2. helyezést ért el. 
Mindketten egy nyelvvizsgára fel-
készítő nyelvtanfolyamot kaptak 
jutalomként a szép eredményért. 
Gratulálok Nekik és hiszem, hogy 
kisebb település általános iskolá-
jából is lehet kiváló eredményeket 
elérni.

Bálint Beáta
felkészítő

NYELVVIZSGA TANFOLYAM AJÁNDÉKA

Országos nyelvi versenyen iskolánk tanulói

2017. május 12-én immáron 
másodjára rendeztük meg isko-
lánkban az „Egy család - egy vi-
rág” programunkat, mely a tavalyi 
évhez hasonlóan minden gyere-
ket és pedagógust megmozgatott. 
Rengeteg virágnak adtunk otthont 
az iskola ablakaiban, melyeket 
az újonnan elkészített egységes 
virágládában helyeztünk el. Na-
punk - akárcsak az elmúlt évben 

- borongósan, esősen telt, de ez 
nem szegte kedvünket a munkála-
tokban. Jó kedvvel, vidáman tevé-
kenykedtünk, melynek eredménye 
egy szép, hangulatos, családias is-
kola lett. Köszönjük Doboz Nagy-
község Önkormányzatának és a 
Dobozi Iskoláért Egyesületnek a 
támogatást és a kollégák segítségét.

Tisztelettel: Pántya Katalin

„EGY CSALÁD - EGY VIRÁG”

Ismét virágosabb lett iskolánk
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STAFÉTA

Mindenek előtt köszönöm Ga-
ben barátomnak, hogy nekem adta 
át a stafétát. Széplaki Bence vagyok, 
dobozi, 25 éves, szakmám szerint 
színész. Békéscsabán jártam ki az 
általános iskolát. Alsóban a Bartók 
Béla Zeneiskolában zongorázni ta-
nultam, majd felsőben Dobozon el-
kezdtem társastáncot tanulni. Négy 
évig versenyszerűen táncoltam.

Az akkori Rózsa Ferenc Gim-
náziumba jelentkeztem biológia 
szakra, mivel általános iskolában 
nagyon foglalkoztatott az élet mű-
ködése. 10. osztályban elkezdtem a 
Békéscsabai Színístúdióba járni. Itt 

énekelni tanultam, és megismer-
kedtem a színészmesterség alap-
jaival, valamint ekkor kezdtem el 
gitározni is. Sok fellépésünk volt. 
Én személy szerint a dalválogatásos 
haknifellépéseket nem szerettem, 
de adtunk elő prózai darabokat is. 
Az egyikkel Erdélyben is felléphet-
tünk, ami nekem akkoriban nagyon 
sokat jelentett. Ebben az idősza-
komban szereztem a legtöbb hosz-
szantartó barátságot. Ekkor ismer-
tem meg mostani legjobb dobozi 
barátaimat - mivel addig kizárólag 
Csabán tanultam - valamint a Szí-
nistúdióban is rengeteg jó barátra 
leltem. Mire végeztem, úgy dön-
töttem, hogy előbb viszem véghez 
életem ‘B’ tervét és színész leszek, 
majd az ‘A’-t, hogy biológus.

Színházi tanulmányaimat a 
Békéscsabai Jókai Színház Színi-
tanházában végeztem. A színiis-
kola ideje alatt itt is dolgoztam. 
Vagy darabokat adtunk elő, vagy 
kisegítő munkálatokat végeztem. 
Az itt eltöltött évek meghatározó-
ak voltak számomra. Szerepeltem 
több bérletes előadásban, voltam 
statiszta, háttértáncos, melléksze-
replő, sőt, még címszereplő is. Ad-
tunk elő Csabán a kőszínházban, 
rendezvényeken, cirkuszsátorban, 
Budapesten, de külföldön is, mint 
Újvidéken és Kijevben. Ezekben 
az években tettem le a középfokú 
nyelvvizsgámat, és ebben az idő-

ben költöztem el Dobozról először. 
Hiába volt közel Békéscsaba, a sok-
szori, akár éjjel egyig tartó próbák 
miatt kénytelen voltam a városba 
költözni, mivel az utolsó járat fél 
11-kor indult. Szerettem ott lakni, 
az egyik legjobb barátommal éltem, 
igaz, csak nagyjából fél évig, mert 
az utolsó időszakokban volt nagy a 
hajtás. Mikor ezt az iskolát is be-
fejeztem, még mindig élt bennem, 
hogy meg kell valósítanom az ‘A’ 
tervet, a kutatásig való eljutást is.

Ezért jelentkeztem a Szegedi 
Tudományegyetem Sejt és Mole-
kuláris Biológia szakára. Szegedre 
költöztem, és igazán megszerettem 
ezt a várost, mondhatni imádom. 
Természetesen egyetem mellett is 
több helyen dolgoztam és kisebb 
csúszásokkal lassan elmondhatom 
magamról, hogy elvégeztem a sza-
kot. 2 éve szakdolgozok a Szegedi 
Biológiai Kutatóközpontban, itt 
ismerkedtem meg közelebbről a 
szkriptszerű programozással, és a 
bioinformatikával.

További céljaim az egyetem 
mester szakára, hogy megtanuljak 
bonyolultabb programokat is írni, 
és elsajátítsam a bioinformatika 
tudományát. Ehhez pedig, ha meg 
akarom valósítani, külföldön kell 
majd tanulnom, de ez a jövő zenéje.

A stafétát Szatmári Daninak 
szeretném tovább adni. 

Ebben a számban Széplaki Bence
mutatkozik be

A Bükki Nemzeti Park Igaz-
gatóság Természetismereti és Ok-
tatási Osztálya a 2016/2017-es 
tanévben természetismereti vetél-
kedő-sorozatot indított az általá-
nos iskolák felső tagozatos diákjai 
számára. A vetélkedő hét fordulója 
havonként - októbertől májusig - 
mozgatta meg a tanulókat. A BNPI 
honlapján minden alkalommal más 
témát dolgoztak fel öt-hat felada-
ton keresztül. A Dobozi Általános 
Iskola tanulói rendkívüli szorga-
lommal lettek a legeredményeseb-
bek. 

1. Hrabovszki András 7.b, 2. 
Szigeti Boglárka 7.a, 3. Balogh Vi-
vien 8.a 

A dobogó minden fokán dobozi 
diák áll. Nagyon büszkék vagyunk 
rájuk és felkészítőjükre, Balogh 
Lászlóné Lívia tanár nénire. 

A kiírás szerint a díjak között 
szerepel:

- kedvezményes részvételi 
díj a BNPI nyári, napközis Túra-
manó Táborába,

- ingyenes belépők a BNPI 
kiállításaira és látogatóhelyeire,

- természetismereti kiadvá-
nyok, ajándéktárgyak.

A díjátadó június 8-án lesz. 

A versennyel kapcsolatos élmé-
nyeiről Szigeti Boglárka a követke-
zőképpen ír:

„ Év elején, októberben kezdő-
dött a verseny földrajzi és környe-
zetvédelmi témában. Mivel szere-
tem a természetet, jelentkeztem. 
Hét hónapig tartott és mindig más 
témával. Az ökológiai lábnyomunk 
áprilisban szerepelt a témák közt, 
hiszen akkor ünnepeljük a Föld 
Napját. Volt, amikor kimondottan 
a túrázás volt főszerepben és an-
nak szabályai. Az érdekes témákból 
sokat lehetett tanulni az állat- és 
növényvilág terén. Nagyon szeret-
tem a versenyt, a rejtvényeket, mert 
szükség volt a logikus gondolko-
dásra és meg kellett tanulni helye-
sen keresni az interneten, hogy jó 
megoldást találjak. Mindig újat ta-
nultam, amelyet még használhatok 
tanulmányaim során. Nagyon örü-
lök az eredményemnek és annak is, 
hogy az első három helyezett a mi 
iskolánkból került ki. Köszönöm 
a szüleimnek és Balogh Lászlóné 
Lívia tanárnőnek a felkészítést és 
a biztatást. Nagyon jó eredménnyel 
zártam egy fantasztikus versenyt. 
Köszönöm az esélyt, Bükki Nem-
zeti Park!”

FEL A BAKANCSOT! LE A KALAPPAL!

Balogh Vivien 8.a, Hrabovszki András 7.b, Szigeti Boglárka 7.a

Dobozon lehetőség nyílik dr. Abdulrahman Abdulrab Mohamed  
neonatológus főorvos úr előadásának a meghallgatására.

A várandósság problémáitól, a koraszülés megelőzésének  fontosságáról, a szülésen keresztül, az újszülött és 
csecsemőgondozás és gyermekgondozással kapcsolatosan.

2017. július 28-án (pénteken) 10 órától kezdődő előadás után válaszolni fog a felmerülő kérdésekre.
A helyszín még szervezés alatt. Akit érdekel, várandóst, édesanyákat, nagymamákat, óvónőket, 

gondozónőket…, kérjük jelezzék a Védőnőknél és iratkozzanak fel. 
(Telefonon a 06/66 269-456-os telefonszámon, vagy személyesen a Védőnői Szolgálatnál)

Köszönettel a védőnők.

A Mozgáskorlátozottak 
Dél-Alföldi Regionális Egyesüle-
te Dobozi Csoportja, kiránduláson 
vett részt, 2017. május 21-én Lilla-
füreden. Lillafüred a Garadna és a 
Szinva völgyének találkozásánál a 
Hámori tó partján, fenséges bükk-
erdőkkel koszorúzott vadregényes 
katlanban fekszik. Lillafüredre ér-
kezésünk után, ellátogattunk az 
Anna- Barlangba, amely egy mész-
tufa barlang, mely igazi ritkaságnak 
számít, hiszen a világon is csak 4 
másik van belőle. A barlangláto-
gatás után megcsodálhattuk Ma-

gyarország legnagyobb vízesését, 
amely 20 méter magasból zúdul alá. 
Túránkat folytatva, végig sétáltunk 
a Palota szálló alatt támfalakkal ki-
épített teraszos sétányon, vagy aho-
gyan nevezik a függőkerten, mely-
nek minden teraszáról csodálhattuk 
a tájat, ill. a vízesést is. Útközben 
megnézhettük József Attila szob-
rát, ahol a költő a gyönyörű Óda 
című verset írta. A séta után a Lux 
Kálmán tervei alapján készült Pa-
lota szállóban gyönyörködhettünk. 
Ezután egy kis szabadprogram ke-
retében, mindenki vásárolhatott kis 

ajándéktárgyakat, vagy éppen pi-
hent, kávézott, fagyizott stb. A kis 
pihenő után kisvasútra szálltunk, 
egy alagúton áthaladva, a Hámori 
tó felett, az Őskohó előtt elhalad-
va értük el Garadna végállomást, 
amely csodálatosan szép. Oda, ér-
tünk jött a busz és onnan indultunk 
a Molnár Csárdába, ahol egy finom 
ebédet fogyasztottunk el. Miután 
láttuk, hogy még van időnk, a csa-
pat úgy döntött, hogy így, egy plusz 
programként ellátogatunk a felújí-
tott Diósgyőri várhoz.  Igaz, ide be-
menni már nem volt lehetőségünk, 
de kívülről is nagyon szép látvány 
volt, és éppen egy őrségváltást is 
megtudtunk nézni. Itt sétáltunk a 
vár előtti csodálatos sétányon, és 
fagyiztunk. Ezután hazaindultunk. 
Az egész út nagyon vidám han-
gulatban telt. Kissé elfáradva, de 
rengeteg szép és gazdag élménnyel 
tértünk haza. 

Köszönöm minden résztve-
vőnek a türelmét, jó hozzáállását, 
amivel hozzájárult a kirándulás si-
keréhez.

Nagy Mihályné
csoportvezető

KIRÁNDULÁS LILLAFÜREDEN

A mozgáskorlátozott egyesület Lillafüredre kirándult

Elkezdődött a nyári vakáció, így 
mi is a fürdőzési programunk első 
állomására Gyomaendrődre láto-
gattunk. Minden adva volt a jó idő, 
a kiváló ebéd és a többféle medence,  
így újabb élményekkel gazdagodva 
tértünk haza.

Következő program a füzes-
gyarmati fürdőzés lesz. Július 20-
án, csütörtökön látogatjuk meg 
a társszervünk által szervezett 
mozgáskorlátozottak találkozóját. 
Részletekről a fogadónapokon lehet 
érdeklődni a Gondozási Központ-

ban. Részvételi díj tagoknak 2.200 
Ft, tagsági viszonnyal nem rendel-
kezőknek 2.600 Ft, ami tartalmaz-
za a belépőt, az ebédet és az utazást. 
Várjuk jelentkezésüket!

A tagdíjat továbbra is a foga-
dóórán lehet rendezni, aki még 
nem rendezte.

Augusztusi program Berekfür-
dő látogatása lesz. Időpont későbbi 
egyeztetéssel.

Vantara György 
helyi szervezet vezetője

GYOMAENDRŐDI KIRÁNDULÁS

Gyomaendrődre látogatott a mozgáskorlátozott egyesület

FELHÍVÁS
Dr. Nyilas Ildikó Ilona szabadságon lesz 2017. június 29.- július 5. 

és július 17.- augusztus 4. között. 
Helyettesítés és sürgős esetben hívható dr. Forczek Gabriella. 

Tel.: 06/20 398-9132
Kérjük, hogy halasztható leleteikkel ne a helyettes orvost terheljék, 

hanem a háziorvosnál jelentkezzenek. 
Rendszeresen szedett gyógyszereikről szíveskedjenek 

előre gondoskodni. 
Megértésüket köszönjük!

Az orvosi ügyelet 
telefonszámai

Munkanapokon 
16.00 óráig:

Dr. Forczek Gabriella:
06/20 398-9132
Dr. Nyilas Ildikó: 
06/20 358-0333

Dr. Márki Andrea: 
06/30 228-2380

A háziorvosi rendelők 
telefonszáma:

Dr. Forczek Gabriella 
rendelője: 

06/66 638-252
Dr. Nyilas Ildikó 

rendelője: 
06/66 635-372

Dr. Márki Andrea 
rendelője:  

06/66 636-201
Fogorvosi rendelő: 

06/66 268-466
A védőnők rendelője: 

06/66 269-456
Felnőtt központi

 ügyelet:
Egészségügyi Alapellátás 

Intézmény
Gyula, Béke sgt. 39. 
Tel.: 06/66 463-004
Gyermek ügyelet: 

Pándy Kálmán Kórház 
Gyermekosztály

Gyula, Kárpát u. 11. 
Tel.: 06/66 463-633
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AEROBIK ÉVZÁRÓ

2017. május 30-án rendeztük 
meg az idei aerobik évzárónkat. 
Az este folyamán 6 csoportunk, 
46 fő aerobikossal bemutatta a 
2016/2017-es év során összeállított 
koreográfiáikat a szülőknek, család-
tagjaiknak és minden kedves érdek-
lődőnek. Fellépőink a Little Babies 
(ovisok), a Happy Kids (1-2. oszt.), 
a Funny Girls (1-2. oszt.), a Jum-
ping Girls (4-6. oszt.), és a Fantázia 
(ifjúsági) és a felnőtt aerobik cso-
portok voltak.

Minden csapatnak legalább 4 

koreográfiát kell megtanulnia a 
tanév során. Az évet mindig egy 
alap aerobik gyakorlat elsajátításá-
val kezdjük, utána steppados ko-
reográfiát tanulunk, az év végére 
pedig egy-egy táncosat. Az idén is 
volt egy közös gyakorlatunk, ame-
lyet minden korosztályban sportoló 
gyermek, ifjú és felnőtt együtt mu-
tatott be. Igazi hidegrázós élmény 
volt ennyi aerobikossal a hátam 
mögött, közösen bemutatni ezt a 
koreográfiát, a szép számú és lelkes 
közönség előtt.

A sportolóim nagyon szépen 
felkészültek a bemutatónkra és na-
gyon ügyesen szerepeltek, elégedett 
vagyok a munkájukkal. Nagyon há-
lás és lelkes kis közönségünk volt, 
akik mindig lelkes tapssal biztatták, 
díjazták az aerobikosaink előadását.

Évzárónk végén pedig köszöne-
tet nyilvánítottunk mindazoknak, 
akik valamilyen formában hozzá-
járultak, ahhoz, hogy ez a sportág 
éljen településünkön, az edzéseink 
folyamatosan, jól működhessenek, 
és az éves rendezvényeink színvo-
nalasan megrendezésre kerülhes-
senek.

Az alábbi felsorolásban szeret-
ném megemlíteni mindazok nevét, 
akiket segítségükért, szorgalmukért 
kiemeltünk. 
Őket egy oklevéllel és egy csekély 
kis ajándékkal is megjutalmaztuk.

Az aerobik sportág megalapítá-
sáért Doboz nagyközségben, és az 
aerobikosoknak nyújtott több éves 
támogatásáért és segítségéért: Hid-
végi Julianna.

Az aerobikosoknak nyújtott 
több éves segítségükért: Bak László, 
Krupincza Mariann, Lévai László-
né, Mag Melinda, Molnárné Váradi 

Erzsébet, Nagy Sándorné, Szatmá-
ri Gábor, Sziromi Elemér, Sziromi 
Elemérné, Sztojka Károlyné, Tobai 
Zoltánné.

Az aerobikosoknak nyújtott 
segítségükért: Balogh Sándorné, 
Képíró Marianna, Kukola Nikolett, 
Ötvösné Sztojka Viktória, Ötvös 
Roland, Szabóné Kudari Mária, 
Szatmári Zsolt, Sztojka Károly, 
Sztojka Magdolna, Varga Renáta.

Az aerobikosoknak nyújtott 
több éves, áldozatos, önzetlen és 
odaadó segítségéért: Nagy Anita.

A legszorgalmasabb és legkitar-
tóbb felnőtt aerobikosaim részére: 
Debreceni Hajnalka, Gergely Éva, 
Mag Melinda és Futakiné Deb-
reczeni Ilona.

Az aerobik sportágban nyúj-
tott kimagasló szorgalmáért: Bakos 
Bianka, Gergely Gréta, Szatmári 
Kata.

Az aerobik sportágban nyújtott 
sok éves kitartó, áldozatos tevé-
kenységéért, sportteljesítményéért 
és kimagasló szorgalmáért: Lelócz-
ki Éva.

Köszönet jár többeknek azért, 
hogy ez az este létre jött és az egész 
éves munkánk segítése végett, mind 

emberileg, erkölcsileg és anyagi-
lag is: Hidvégi Juliannának, Köves 
Mihálynak, Békési Mihály és Bé-
késiné Nagy Ibolyának, a Dobozi 
Gondozási Központnak, Sütőker 
Kft.-nek és minden szülőnek a bü-
féhez nyújtott anyagi támogatásért. 
Köszönjük Baloghné Szász Gyön-
gyi varrónőnek a sok szép fellépő 
ruhánkat!

Köszönjük a Dobozi Közösségi 
Ház és Könyvtárnak, hogy helyet 
biztosított számunkra a sportolás-
hoz. Anyagi támogatását Doboz 
Nagyközség Önkormányzatának 
és a Dobozi Szabadidős és Moz-
gáskultúra Közhasznú Sportegye-
sületnek. 

Köszönet mindazoknak, akik 
adójuk 1%-ával segítették egyesü-
letünk munkáját!

A köszönetnyilvánítások után 
pedig egy kis süti-üdcsi partival 
zártuk az esténket!

Mindenkinek kellemes és szép 
nyarat kívánok! Szeptemberben ta-
lálkozunk! 

Sziromi Katalin

A dobozi aerobikosaink a színpadon

NÉPTÁNCOSAINK ÉVZÁRÓJA

2017. május 31-én, rendeztük 
meg a Dobozi Közösségi Ház és 
Könyvtár néptánc évzáróját. Az este 
folyamán bemutatkoztak a Sztojka 
Tiborné vezetésével, 3 éve megala-
kult Romkelepen tánccsoport, és a 
2 éve általam vezetett Dobozi Ifjú-
sági Néptánc Csoport tagjai. 

A Romkelepen szakkör azzal a 
céllal alakult meg, hogy a települé-
sünkön élő romaság tánckultúráját 
felelevenítsék és továbbörökítsék 
a fiatalabb generáció körében. Ők 
mostanra már több helyen is voltak 
fellépni, sok dicséretet kaptak azért, 
mert nagyon ritka, hogy ilyen nagy 
létszámú roma lánycsapat alkot 
egy közösséget, és táncol együtt. 
A lányok a szép kendőiket, és az új 
szoknyáikat, amelyeket táncaik so-
rán viseltek, az Integráció a Roma 
Fiatalokért Egyesülettől kapták, 
egy pályázati projekt keretében. Az 

este folyamán bemutatott táncaik 
mindegyike valamilyen érzést köz-
vetített a nézők számára. Az első 
táncuk egy autentikus cigány zené-
re készült, amelyben a kendőé volt 
a főszerep, amely viselésének nagy 
jelentősége volt és van a lányok, 
asszonyok bizonyos életszakasza-
iban. A második koreográfiájuk 
során pedig a lányok elsajátították 
a cigány táncok alaplépéseit, amik 
a későbbiekben figurázva is be-
mutattak nekünk. Az utolsó tánc, 
amit a Romkelepen tánccsoporttól 
láthatnak, azt mesélte el, hogy a 
cigány-lányok tánctudásukat nem 
szívesen tanítgatják meg egymás-
nak, hiszen az a nagyobb dicsőség 
egy-egy lány számára, ha minél 
több lépést és figurát tud eltáncolni. 

A Dobozi Ifjúsági Néptánc 
Csoport tagjai is már túl vannak jó 
pár bemutatón és fellépésen, őket 

jómagam próbálom elirányítgatni 
a néptáncolás berkeiben és szépsé-
gében. A foglalkozásainkon arra is 
törekszem mindig, hogy a hozzám 
járó fiatalok a régi, szép hagyo-
mányokat és a szokásokat megis-
merjék. Ezért tánckoreográfiáik 
egy-egy történetet mondanak el és 
kötődnek a hagyományos paraszti 
élet főbb eseményeihez. Az első-
ként bemutatott rábaközi táncuk a 
farsangi és tavaszi időszakot eleve-
nítette föl, amelyben a mulatságok 
végén a telet is elűzzük és már a ta-
vasz közeledtét ünnepeljük. Máso-
dik táncuk a Mezőség egyik kicsiny 
falujából, Székről származik, akik-
nek gyönyörű régies táncuk van, 
amely egyszerűnek tűnik, de még 
sem az. E tánc megtanítása közben 
nagyon fontos elmondani, hogy ez 
a „szív a szívhez” tánc. A szatmári 
tánc, amelyet az este végén a fiata-
lok bemutattak, a téli időszakhoz 
kötődik. Ilyenkor a lányok, asszo-
nyok a fonóban gyűltek össze, míg 
a férfiemberek a kocsmában, egy jó 
pohár ital mellett beszélték meg a 
mindennapi dolgaikat, és a paraszt-
emberek mindig találtak alkalmat 
egy jó kis mulatságra.

Nagyon büszkék vagyunk 
mindkét tánccsoportunkra, hi-
szen nagyon színvonalas produk-
ciókkal készültek erre az estére.  
A csoportok bemutatkozója után 
pedig Serbán Erzsébettől is meg-
nézhettük azt a csodálatos tánc-
koreográfiát, amellyel I. helyezést 
ért el a II. Békés Megyei KI-MIT-

TUD-on.
Mindkét tánccsoporthoz bárki, 

bármikor csatlakozhat, aki kedvet 
érez ahhoz, hogy néptáncot ta-
nuljon. Szeptembertől szeretnénk, 
nem csak gyermekek és ifjak, ha-
nem felnőttek számára nyitottá 
tenni a tánctanulás lehetőségét. 
Tervezzük havi egy alkalommal 
jó hangulatú, kötetlen táncházak 
megszervezését!

Az estét Nagy Anita, Sztojka 
Tiborné és Serbán Erzsébet vezeté-
sével egy jó hangulatú táncház zár-
ta, ahol a kedves résztvevők megis-
merkedhetett több vidék néptán-
cának alaplépéseivel és szebbnél 
szebb népzenéivel is.

A néptánccal való foglalkozás 
segít megismerni saját kultúránkat, 
és hozzájárul nemzeti identitásunk 
kialakításához. Egy-egy jól sikerült 
fellépés nem csak a közönségnek, 

de maguknak a táncosoknak is ha-
talmas élményt jelent. Abban, hogy 
a magyar kultúra ezen ága továbbra 
is megmaradjon, éppúgy az idősebb 
korosztálynak, mint a fiatalabb ge-
nerációnak is nagy szerepe van.

Egy kulturális intézmény lelkét 
ezek a művészeti csoportok adják, 
amelyek több korosztály számára 
is lehetőséget biztosítanak a sza-
badidő hasznos és kulturált eltöl-
tésére. Örömünkre szolgál, hogy 
foglalkozásaiknak helyet adhatunk, 
illetve ilyen és hasonló rendezvé-
nyeken lehetőséget biztosíthatunk 
a számukra, hogy bemutathassák 
rátermettségüket és töretlen, szor-
galmas munkájuk eredményét! 

Sziromi Katalin

Romkelepen tánccsoport

Dobozi Ifjúsági Néptánc Csoport

Véget ért egy küzdelmes és ne- héz szezon. A következő szezonban 

új elnökséggel dolgozik tovább az 
Egyesület, mivel a jelenlegi vezető-
ség lemondott. Az új vezetőséget a 
következő havi cikkünkben fogjuk 
bemutatni.

Góllövő lista:
Sztojka Zsolt 13gól
Barcsay Attila 10 gól
Kopács Zsolt 10 gól
Szilágyi Tamás 6 gól
Huszár Attila 5 gól
Lukucz István 5 gól
Kacsala Norbert 4 gól
Somogyi Károly 4 gól

Mészáros Zoltán

DOBOZI FOCI

Dobozi SE felnőtt csapata

2017. AUGUSZTUS 11. 

12 30 - 14 30 óra között
DOBOZ, Védőnői Szolgálat 
Tel: +36 (20) 482-7450
TAJ-, és lakcím kártyáját, illetve közgyógy igazolványát kérjük hozza magával!

www.prima-protetika.hu

Dr. Papp Attila
ortopéd szakorvos



2017. július Dobozi Hírmondó 7

Apróhirdetését, hirdetését leadhatja
a Polgármesteri Hivatal
13. számú irodájában.

LAPZÁRTA:  2017. július 28.

ANYAKÖNYVI HÍREK

Születések:
Jantyik Zsolt és Füle Gabriella 
kisfia, Zsombor Zsolt
Faragó Zsolt és Roszik Melinda 
kislánya, Korina
Kiss Lajos és Puskás Georgina 
kislánya, Ivett Zsófia
Köves Pál és Szekeres Szilvia 
kisfia, Zétény
Máté János és Szabó Éva 
kisfia, Dominik
Házasságkötés:
Békési Tamás - Thüringer Katalin Eszter
Bálint Gábor – Nagy Zsófia
Szabó Zoltán – Bánfi Boglárka
Halálozás: 
Szabó János Faluhelyi u. 40.         (1940.)

AZ ÉTKEZÉSI
TÉRÍTÉSI DÍJ
BEFIZETÉSE:

2017.  július 26. (szerda)
7.30-TÓL 16.00 ÓRÁIG

Pótbefizetés
augusztus 7. (hétfő)

A POLGÁRMESTERI
HIVATAL

B épület 7-8-as számú irodájában.
Kérjük a fizetési napok

pontos betartását!

APRÓHIRDETÉSEK
Telek eladó! 
Doboz, Klapka u. 1/a. szám alatt. 
Érd.: 06/30 371-8738
Eladó 1 db 164x167 (bukó) és 1 db 
123x167 (fix) méretű ablak hőszigetelő 
üveggel (4-16-4, gázzal töltött, lágyfém 
bevonatos) Tel.: 06/30 410-1801 
Tóth Sándor, Zsibongó u. 24.
Dobozon az Áchim u. 45. szám alatt 
ház eladó. Iár.: 3.200.000 Ft 
Tel.: 06/30 448-2632
Doboz, Alkotmány u. 7. szám alatt színes 
TV van eladó! 16.000 Ft (Orodán Imre) 
Tel.: 06/70 643-5041

Fájó szívvel emlékezünk 

Gergely István
halálának 5. évfordulóján

szerető családja

„Láttuk szenvedésed, láttuk könnyező szemed, 
mindig fájni fog, hogy nem tudtunk segíteni Neked. 

A Te szíved pihen, míg a miénk vérzik, 
mert fájdalmat csak a földiek érzik. 

Utolsó órádban szótlanul néztél ránk, 
Te sejtetted, mi pedig tudtuk, 

hogy ez már a búcsúzás!”

 

Kedves Anyukák és babát váró Kismamák! 
Kéthetente péntekenként 9.30-tól 11.00 óráig Baba-Mama Klubot tartunk 

anyukáknak és babáiknak. 
Következő foglalkozások ideje: 
2017. 07. 28. (Gondozási Központ) 

2017. 08. 11. (Könyvtár) 
2017. 08. 25. (Könyvtár)  

Témák: Aktualitások, kézműves foglalkozás, „strandolás” 
Helye: Dobozi Művelődési Ház és Könyvtár, ill. Gondozási Központ 

Foglalkozásvezetők: Védőnők 
 

A BELÉPÉS DÍJTALAN! 
 

V á r u n k  m i n d e n  é r d e k l ő d ő  
k i s m a m á t  é s  a n y u k á t  D o b o z r ó l !  

 

Baba - Mama Klub indul 
Dobozon! 

A program a 
Dobozi Védőnői 

Szolgálat és a 
Dobozi Közösségi 
Ház és Könyvtár 
szervezésében 
valósul meg. 

Bővebb információk a facebook oldalunkon a Dobozi Védőnői Szolgálat, vagy a 
Baba-Mama Klub Dobozon csoportban olvasható. 

Fájó szívvel emlékezünk 

ifj. Szatmári Sándor               Szatmári Sándor
  halálának 30. évfordulóján        halálának 1. évfordulóján 

édesanyád, testvéreid és családjai      feleséged, gyermekeid és unokáid
 

„Csak az idő múlik, feledni nem lehet, hogy fiatalon tört ketté életetek!
 A múltba visszanézve valami fáj, valakiket keresni, akik nincsenek már.

Sírotokra hiába hozok virágot, veletek eltemettem az egész világot!”

„Éltem értetek szeretetben veletek,
Ha gondoltok rám, 

mindig ott leszek köztetek.”
Fájó szívvel emlékezünk 

Borbély Mihályné 

halálának 5. évfordulójára
fia Mihály és családja,

lánya Juliska és családjai

Szatmári Gábornét
(Podmaniczki Margit)

60. születésnapja alkalmából
 sok szeretettel köszönti

édesanyja, testvérei családjaikkal, 
férje, fia, lánya, menye Viki 

és unokái Anna és Lilla

KÖSZÖNTÉS

                                                                                                                                                          Kis Csenge

Ma mindenki boldog,
s veled együtt ünnepel.
Legyen teli szülinapod
sok szép meglepetéssel!

Nagyon boldog 7. születésnapot!

a családod

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS
 

„Amíg éltél szerettünk,
amíg élünk nem feledünk.”

Ezúton köszönjük mindazoknak, 
akik drága halottunk

Szabó János
temetésén megjelentek, sírjára 
koszorút, virágot helyeztek, 

fájdalmunkat enyhíteni igyekeztek.

 
felesége és családjaik

„De sokáig elnéznélek, ha még egyszer láthatnálak!”

Fájó szívvel emlékezünk 
Szatmári Gáborné 
halálának 1. évfordulójára

fia: Gabi és felesége Julcsi, lánya: Ildikó, 
unokái: Kata, Mira, Rita, Fanni,

testvérei és családjaik, barátai 

Fájó szívvel emlékezünk

Lipták Mátyás
halálának 2. évfordulójára
„Ami neked csend és nyugalom, 

nekünk örök fájdalom!”

felesége, gyermekei, unokái
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1851-ben Fényes Elek kiadá-
sában megjelent „Magyarország 
geographiai szótára”, melyben min-
den város, falu és puszta leírásra 
került. Az akkori feljegyzés szerint 
Doboz régimagyar falu a Fekete 
-Körös mellett, 2000 református 
lakik benne. Van itt szép urasági 
lakház kerttel, 247 jobbágyépület, a 
Körösön erős keményfa-híd.

Doboz ősrégi magyar falu a 
Körösök vidékén, Magyarország 

legrégibb települései közé tartozik. 
Hajdan nagy, mocsaras tölgyer-
dők vették körül, így kapta nevét a 
tölgymag tokjáról (doboz).

A Fekete- és a Fehér-Körösön 
évről évre levonuló árvizek ret-
tegésben tartották a környék la-
kosságát. 1856-ban a Nagyváradi 
Helytartótanács rendeletére a Fe-
hér-Körös, illetve a Kettős-Körös 
Gyula és Békés közötti szakaszát 
szabályozták: az új meder nyomvo-
nalát a településeken kívül jelölték 
ki. Az új, ásott meder fölötti híd 
építésére tett kísérlet 1857-ben 
pénzügyi akadályok miatt kudarcba 
fulladt. Az átkelést a folyón a mai-
tól két kilométerre Gyula irányában 
1861-ben felépített 36 öl (68,26 m) 
hosszú, 2 öl (3,8 m) széles ideigle-
nes fahíddal oldották meg. A hidat 
Bokody Lajos -aki 1860-tól volt 
Békés megye mérnöke - 1862-ben 
megvizsgálta, és tervei alapján meg-
erősítették, így a híd hat évig ellen 
tudott állni a gyakori árvizeknek.

1868 januárjában a rohamosan 
levonuló árvíz elsodorta a felszerke-
zetet. A régi fahíd helyett 1870-71- 
ben békési ácsok új, 63 öl (119,40 
m) hosszú hidat építettek a mai híd 
helyén a megyei főispán megbízá-
sából; ez lett a „dobozi nagy híd”. 
A szükséges tölgyfákat Doboztól 
60-65 km-re, a Fekete-Körös felső 
szakaszán, a Béli-hegység Erdőhát 
vidékéről termelték ki. Az ügyes 
kezű ácsok a híd építésével 1870 
decemberében végeztek. A hídfel-
járók azonban nem készültek el, így 
a hidat csak 1871 augusztusában 
helyezhették forgalomba. 1874-ben 
a Gyula és Békés közötti nagycsa-
tornába, egy 200 öl hosszú meder 
kiemelésével, a Fekete-Körös vizét 
is bevezették. Ezt követően a „do-
bozi nagy híd” a folyó megnöve-
kedett vízhozama miatt még több 
veszélynek volt kitéve. A téli, jeges 
árvizek ellen 1876 tavaszán jégtörő 
ferde jármokat építettek a hídpillé-
rek elé. Ez a védelem 1886-ig bizo-

nyult elégségesnek, amikor a nagy 
hidat a jeges ár elsodorta.

A harmadik híd építésére 
1887-ben került sor, ez méreteiben 
megegyezett elődjével. 1888 márci-
usában a levonuló jeges árvíz min-
den korábbinál magasabb szinten 
tetőzött, s a híd felszerkezetének 
egy részét is elsodorta, több he-
lyen átszakította a töltést. Víz alá 
került Gyula, Gerla, Békéscsaba, 
Békés, Mezőberény és Köröstarcsa 
határrésze. Ezen okulva, a víz 
levonulása után a folyó hullámterét 
300 m szélességben határozták meg 
és új, magasabb töltéseket építettek. 
Ezek a töltések ma is ugyanazon a 
helyen állnak, csak magasságukat 
növelték. A töltésáthelyezés elle-
nére a helyreállított harmadik híd 
hossza változatlan maradt.

1891-ben az átfolyási viszo-
nyok javítása érdekében a meder-
széleken kőpilléreket építettek, és 
azokra egy 41,3 m fesztávolságú, 
csonka szegmens alakú, acél rácsos 

felszerkezetet helyeztek. A pillérek 
alapozását 18 db 30 cm átmérőjű, 
5,30 m hosszú facölöp alkotta. A 
felszerkezetet a Schlick-féle buda-
pesti Vasöntő és Gépgyár Rt. készí-
tette. A híd hullámtéri szakaszainak 
megnyújtásával a teljes felszerkezeti 
hossz 180,30 m-re növekedett.

Szanazugban emléktábla őrzi a 
régiátkelők, hidak emlékét.

folytatás a következő számban
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Az 1871-ben épült dobozi nagyhíd

1891-ben épült híd egyik 
kőpillérének darabja

Újra itt a nyár! Ismét lezártuk az 
évet, jöhet a lazítás.

Amikor megszületett a Gyere-
kek Hete ötlete, az ötletadó gon-
dolata az volt, hogy a gyerekeknek 
szervezzünk egy olyan élménydús 
hetet, ami kizárólag róluk szól. 
Többnyire hagyományos program-
jaink vannak, amiket szeretnénk 
nagyon sokáig megtartani, de a ta-
valyi évtől változott egy kicsit a hét 
lezárása. Ugyanis a pénteki nap-
ra egy igazi közös gyermeknapot 
szerveztünk, melyen együtt lehetett 
az összes óvodás gyermek és család-
jaik. Ugrálóvárakon levezettük az 
év feszültségét, a szülői munkakö-
zösségnek köszönhetően mindenki 
kedvére sütizhetett, a játszóházban 
pedig alkothattak az arra vágyók.  
A hét folyamán a megszokott és 
várva várt események következtek: 

Dottózás, kirándulás a Szegedi Va-
dasparkba, mezőgazdasági gépek 
kipróbálása, rendőrségi bemutató, 
színházi előadás. A rendezvények 
nagyon jól sikerültek, erről tanús-
kodnak a képek is, az időjárás is 
pont olyan volt, mint amilyet meg-
rendeltünk.

A Gyerekek Hete támogatója a 
Dobozi Óvodáért Alapítvány, mely 
mindig gondoskodik arról, hogy 
anyagi okból egyetlen gyermek se 
maradjon ki a programokból, mert 
a hét minden rendezvénye, a kirán-
dulások, ingyenesek. Ez nem kevés 
pénz (közel 300.000 Ft), de alapít-
ványunk sok évvel ezelőtt eldöntöt-
te, hogy ez az egyik legfontosabb 
feladata. Hisszük, hogy minden 
élmény, ami ezen a héten éri a gyer-
mekeket, nagyon fontos. Dottó vo-
nat, szegedi kirándulás, színház és 

zene és sok-sok játék nélkül ugyan 
lehet élni, de nem érdemes. Re-
méljük gyermekeink is érzik ezt, s 
felnőtt korukra sem felejtik el, hogy 
ez is hozzátartozik az élethez. A 
hét sikeréhez további támogatók is 
hozzájárultak: Doboz Nagyközség 
Önkormányzata, Dobozi Mesekert 
Óvoda Szülői Munkaközössége, 
Dobozi Közösségi Ház és Könyv-
tár, CBA bolt, Karate Egyesület, 
Dobozi Sport Egyesület, Puju Já-
nos képviselő, a helyi KMB cso-
port, a dobozi mezőgazdászok és a 
Dobozi Mesekert Óvoda dolgozói. 
Külön köszönjük a segítséget Szil-
ágyi Szabolcsnak, Szatmári László-
nak, s mindenkinek, aki önzetlenül 
áldozta szabad idejét, energiáját, 
hogy nekünk segítsen.

Czinanó Sándorné
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Munkagépek bemutatója Családi nap Szorgos anyukák

A DOBOZI GONDOZÁSI KÖZPONT JÚNIUSI ESEMÉNYEI

Kirándulás Szegeden

Az időseink ebben a hónapban 
több programból is válogathattak.

Június 7-én a Gyopárosi Well-
ness Fürdőben voltunk, ahol 22 

fővel töltöttünk el egy szép napot. 
Az idő kellemes volt, aki akarta a 
kinti és a benti wellness medencét 
is kipróbálhatta. Finom ebéd után 

a kora délutáni órákban a gyönyörű 
környezet és számos vidám pillanat 
emlékével térhet haza otthonaikba 
és a mindennapokba.

Június 22-én látogatást tettünk 
a gyulai Almássy-Kastélyba. Kíván-
csian várták, hiszen sokat hallottak 
róla, hogy milyen szépen fel van 
újítva. Nagyon hosszú sétát kellett 
megtenni mire végig járták a 34 
termet, ahol bepillantást nyerhet-
tek az arisztokraták és a személy-
zet mindennapjaiba az interaktív 
technika segítségével. Fáradtan, de 
élménnyel dúsan tértek haza.

Június 23-án ismét megünne-
pelték a születésnaposokat. Fino-

mabbnál finomabb süteménnyel 
kedveskedtek egymásnak. Nótával 
és jókedvvel telt el ez a délután is.

Ezúton is kívánunk nekik jó 

egészséget és hosszú boldog éveket, 
velünk és családjaik körében.

a Gondozási Központ dolgozói

Látogatás a gyulai Almássy-Kastélyban

Gyopárosi Wellness Fürdőben volt az Idősek Klubja


